

File Server Quick Start

Jacobs University Members have access to a central file server to store their task-related and their private data on.

On JACOBS domain computers after login with a JACOBS domain account, the J: drive points to folders of departments and projects, the H: drive points to a folder only the user has access to.

On any other computer, the J: drive can be access via UNC path [\\storage.jacobs.jacobs-university.de\fileshare](#) and the H: drive for an account jdoe can be accessed as [\\storage.jacobs.jacobs-university.de\homeshare\j\jdoe](#)

This service is only available from within Jacobs' network. From outside Jacobs University, you can use VPN to access the files. See [Remote Access aka VPN Quick Start](#) for more information.

Jacobs University Member können auf einen zentralen Dateiserver zugreifen, um Ihre Arbeits-relevanten und die nur für sie bestimmten Daten abzulegen.

Auf JACOBS domain computern steht nach dem Anmelden mit einem JACOBS domain account das J: Laufwerk zur Verfügung, welches auf Ordner für Abteilungen und Projekte zeigt, und das H: Laufwerk, in dem persönliche Daten abgelegt werden können.

Auf anderen Computern kann das J: Laufwerk erreicht werden über den UNC Pfad [\\storage.jacobs.jacobs-university.de\fileshare](#) und die Daten des H: Laufwerks stehen für einen beispielhaften Account jdoe unter [\\storage.jacobs.jacobs-university.de\homeshare\j\jdoe](#) zur Verfügung.

Dieser Dienst ist nur aus dem Jacobs Netzwerk heraus erreichbar. Für Zugriff von außerhalb der Universität muß eine VPN-Verbindung genutzt werden. Unter [Remote Access aka VPN Quick Start](#) finden Sie weiterführende Informationen.